
Mei 2022. 


Sinds 2016 jaag ik in een combinatie in een mooi jachtveld van ongeveer 320 hectare in het 
Groene hart in de provincie Utrecht. 

In deze combinatie zijn comform de registratie van onze tellingen de  afgelopen 12 jaar het aantal 
hazen tijdens de voorjaarstelling (begin april, overdag) toegenomen van 19 naar 69. 

Uiteraard zitten er jaarlijks fluctuaties in de trend, maar de stijgende lijn is een feit. 

Dit is ons inziens deels te danken aan onze terughoudende manier van hazenjacht, de bejaging 
van predatoren en het inzaaien van akkerranden.

Vooral het observeren van het jachtveld met warmtebeeld en infrarood tijdens het nachtelijk 
bejagen van vossen geeft een goed beeld van de ontwikkeling van de hazenstand in ons veld. 

Waar wij overdag tijdens de voorjaarstelling in 2021 overdag 69 hazen telden, zien wij nu (derde 
week mei 2022) in ons veld tijdens de nachtelijke uren 150-200 hazen. 

Daarnaast nog te weten dat de hazen nog eens  2-3 worpen met 3 á 4 jongen zullen doen voordat 
wij de populatie (schatting: 350-400 hazen) in oktober/november 2022 zouden willen benutten. 

Benutten van de hazenpopulatie hebben wij altijd met verstand gedaan, sinds 2012 heeft onze 
combinatie tussen de 14 en 59 hazen geschoten. 

Wij hebben twee jaar de hazenjacht overgeslagen, omdat vossen zorgden voor het wegtrekken 
van hazen (en weidevogels) in een deel van het veld.

Gezien het bovenstaande verbaast ons het voornemen om de jacht komend jaar te sluiten op het 
haas.

Wij beheren onze jacht op terughoudende en verstandige manier . 

De positie van de boeren in ons jachtveld wordt met de sluiting van de jacht op hazen onnodig 
onder druk gezet. 

Dit doordat door onze motivatie om mollen te vangen (100-150 per jaar, voor kwaliteit gras), om 
gewasschade te bestrijden (ongeveer 100 ganzen per jaar) en predatoren te bejagen om 
weidevogels te beschermen (enkele vossen, verwilderde katten en tientallen kraaien) significant 
afneemt.

Wij kunnen niet voor onze collega-jachthouders in onze omgeving spreken , maar onze indruk is 
dat het beeld daar vergelijkbaar is. 

Wij roepen u dan ook op om uw voornemen om de jacht op het haas in drie provincies niet te 
openen te herzien.

U zou in plaats van het huidige voornemen kunnen overwegen om de jagers een maximum aantal 
hazen te laten oogsten (bijv. 10 per 100 hectare?), het jachtseizoen op het haas in te korten (bijv. 
aanvang op 15 november-15 december?), meer te sturen op biotoopverbetering/wildvriendelijker 
maaibeleid (door jagers, TBO's en boeren). Op deze manier worden er minder hazen geschoten, 
maar behouden boeren hun positie en vrijwilligers in het landelijk gebied hun motivatie voor 
nuttige, maatschappelijk relevante activiteiten.

Uiteraard is het ook van belang dat de telmethode van de wildsoorten wordt ge-update naar de 
huidige stand van de techniek, dus zouden we allemaal moeten gaan tellen met warmtebeeld en 
infrarood. Deze cijfers mogen (moeten) jaarlijks worden gepubliceerd, jagers hebben niets te 
verbergen en leggen graag verantwoording af voor wat ze doen.


